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El Col·legi de Farmacèutics ha
demanat al cap de Govern, Jaume
Bartumeu, que des de l’executiu
es posin limitacions a l’hora d’o-
brir un establiment. La petició la
va fer el president del col·lectiu,
Gabriel Guerrero, en la primera
reunió que va mantenir amb Bar-
tumeu. Segons Guerrero, actual-
ment és “molt fàcil” obrir una far-
màcia i aposta per crear normes i
fixar més requisits per posar-les
en marxa.

En aquests moments només
cal tenir la nacionalitat andorra-
na i ser farmacèutic per implan-
tar un negoci d’aquestes caracte-
rístiques. Guerrero va explicar
que a Catalunya, per exemple, hi
ha tota una normativa en què es
té en compte la densitat d’habi-
tants d’una població i les distàn-
cies que hi d’haver entre una far-
màcia i una altra. El president del
col·legi no va especificar els crite-
ris que s’han de seguir al país, ja
que, segons explica, aquesta és
una qüestió que s’ha d’acordar
amb els membres del sector i
amb les institucions. Encara fa
falta més trobades per concretar
tots aquests aspectes. Però va avi-
sar que “tots els països tenen
aquest tema regulat” i aquí s’ha
de seguir el mateix camí i “s’ha de
trobar una fórmula, encara que
no sigui amb els criteris dels al-
tres estats”.  

El president del col·legi troba
necessària una actuació com la
que proposa perquè “en els úl-
tims anys ha crescut molt el nom-
bre exponencial de farmàcies al
Principat” i això afecta el sector.
Guerrero ja havia manifestat al
maig al Diari que la quantitat de
negocis del ram “potser és exces-
siu”, cosa que feia que “estiguin
patint molt” i que alguna fins i tot
estigués a la corda fluixa. La con-
seqüència és el tancament d’al-
guns establiments i d’altres que
estan en venda. 

BARTUMEU, DISPOSAT A DIALOGAR
De fet, la crisi va ser un dels te-
mes que més minuts va ocupar la
conversa amb el cap de Govern.
Segons el president del col·legi,
Jaume Bartumeu es va mostrar
sensible envers aquesta proble-
màtica que pateix el sector i va
anunciar que treballarien per so-
lucionar-ho. Guerrero va dir que

Bartumeu va estar receptiu en-
vers totes les explicacions que va
donar a la reunió.

A la trobada, el Col·legi de Far-
macèutics va exposar altres in-
quietuds del sector, com ara les
exportacions. Guerrero va anun-
cia a Bartumeu que no hi ha cap
problema quan es reben medica-
ments de l’estranger, però sí a
l’hora de desfer-se’n. “Els que ens
dediquem a aquest negoci ens
trobem que no podem tornar els
fàrmacs un cop caduquen a les
empreses proveïdores. És un dels
altres problemes greus”, va co-
mentar. Aquesta és una reivindi-
cació històrica del col·lectiu i ja

havien manifestat el malestar per
aquest tema a l’anterior executiu.
Per finalitzar, Gabriel Guerrero va
fer diverses preguntes sobre fis-
calitat i com ho hauran de fer per
pagar l’IVA.

El president del Col·legi de Far-
macèutics va explicar que va sor-
tir “content” de la reunió que va
mantenir ahir amb el cap de Go-
vern. “L’hem trobat interessat en
tots els temes que li comentà-
vem”, va puntualitzar. A més, tam-
bé va destacar “la voluntat de dià-
leg” mostrada. 

Guerrero va reconèixer que l’e-
xecutiu no va anunciar accions
concretes per satisfer les deman-

des dels farmacèutics, però “dei-
xarem un temps perquè el Go-
vern estudiï els temes que hem
posat sobre la taula i s’hi manifes-
tin”. També va comentar que l’e-
xecutiu ja coneixia els problemes
del sector, però que aquesta pri-
mera presa de contacte havia ser-
vit “perquè el Govern vegi la di-
mensió de tots els temes que vam
exposar”. 

Guerrero va dir que s’ha acor-
dat mantenir una segona reunió
entre el setembre i l’octubre. Lla-
vors el col·lectiu es trobarà amb
la ministra de Salut, Cristina Ro-
dríguez, per continuar tractant
to tes les qüestions.
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El nombre de farmàcies ha
crescut en els últims anys.
Per aquest motiu el
col·legi que aglutina bona
part del sector va demanar
al cap de Govern una
normativa que les reguli.

Gabriel Guerrero

“Actualment és molt
fàcil obrir un
establiment d’aquest
tipus al Principat”

PRESIDENT DEL COL·LEGI DE FARMACÈUTICS

“No podem tornar els
medicaments caducats
als majoristes, i això és
un problema”

QUÈ HA DIT

Els responsables del Cercle d’E-
conomia també es van entrevis-
tar ahir amb el cap de Govern.
La presidenta de la institució,
Maria Josep Puigsubirà, va ex-
plicar que el motiu de la reunió
havia estat bàsicament per par-
lar de l’economia de les admi-
nistracions. Puigsubirà va lliu-
rar a Jaume Bartumeu la còpia
d’un informe sobre les activitats
financeres de les diferents insti-

tucions públiques, com el ma-
teix Govern i els comuns. L’estu-
di conté dades que van de l’any
2000 fins al 31 de desembre de
2007. La presidenta del Cercle
d’Economia va anunciar a Bar-
tumeu que a l’octubre presenta-
ran l’actualització de l’informe,
que recollirà les xifres fins al
desembre de l’any passat.

Segons Maria Josep Puigsubi-
rà, el cap de Govern es va mos-
trar interessat per les dades que
ahir li va presentar i especial-
ment per les relatives a l’execu-

ció pressupostària de l’executiu.
La presidenta del Cercle consi-
dera que les dades de l’informe
“són útils per a l’administració,
perquè les xifres reflecteixen la
globalitat de les actuacions fi-
nanceres de les administracions
i donen una idea d’on han anat
a parar les despeses, quins han
estat els ingressos més significa-
tius i quant costa l’activitat pú-
blica en general. També hi que-
da recollida una informació tan
important com l’evolució de
l’endeutament de l’administra-

ció”. De fet, l’estudi que ahir van
fer arribar a Bartumeu ja va ser
presentat l’any passat. Des del
Cercle d’Economia es va afir-
mar que s’organitzarà un nou
col·loqui per presentar les da-
des del 2008. 

Tot i que les xifres de l’infor-
me van ser el tema més destacat
que va tractar Puigsubirà amb
Bartumeu, també van abordar
les activitats que porta a terme
el Cercle amb l’objectiu de de-
batre les grans qüestions eco-
nò miques d’interès per al país.
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Nou estudi sobre finances públiques a l’octubre


